

undangan, menuntut penjelasan yang muktamad di dalam persoalan ini iaitu adakah hukuman-hukuman Islam yang dijalankan di negeri ini didasarkan kepada peraturan yang mengikut undang-undang yang diperundangan atau sesuatu peraturan yang mengenai orang-orang Islam dibuat hanya semata-mata dijalankan mengikut kemahuan sahaja.

Untuk mengetahui adakah sebenarnya perceraian berlaku - banyak terbit daripada banyak isteri atau daripada bermadu? Ini mustahak ahli-ahli mesyuarat itu, untuk kepentingan umat Islam meminta kerajaan menjelaskan:

1. Berapa banyak perceraian yang berlaku semenjak tahun 1955:

- a) Bercerai kerana bermadu
- b) Kerana bergaduh
- c) Kerana tidak cukup nafkah.

Mudah-mudahan perkara ini diperhatikan dengan saksama supaya umat Islam tenang dan tidak terasa bahawa kebiasaan peraturan beragama umat Islam tidak terasa dikacau dan diganggu.

* * *

Kewajipan Umat Islam

Telah teradat di dalam masyarakat kita umat Islam sekarang, apabila terbit sesuatu perkara mengenai perkembangan Islam maka ia lalu menempelak atau menumpukan kesalahan itu kepada seseorang atau sesuatu golongan atau pertubuhan. Demikian juga apabila usaha-usahanya di dalam seruan (dakwah) tidak berkesan dan tidak maju maka tempelak-tempelak timbul dari sesuatu golongan sehingga timbullah suatu kesan seolah-olah

agama Islam itu dikawal hanya oleh orang-orang yang tertentu sahaja – tidak tanggungjawab semua pengikut-pengikutnya.

Islam menuntut bahawa pengikut-pengikutnya adalah menjadi mubaligh untuk mengembangkan agamanya. Kalau ia tahu sepeleah maka diwajibkannya menyampaikan yang sepeleah itu kepada orang yang tidak mengetahui.

Berdasarkan kepada tujuan inilah kita melihat bahawa banyak mubaligh-mubaligh Islam itu yang bekerja semata-mata kepada Allah Ta'ālā. Mereka tidak memandang kepada pendapat atau pemberian sugu hati yang diberikan kepadanya. Mereka mengorbankan masa dan tenaga semata-mata membuat kerja sebagai menunaikan suatu kewajipan dan tanggungan terutamanya di dalam keadaan perkembangan Islam di tanah air kita ini di dalam mana boleh dikata tidak ada satu badan yang mampu untuk membelanjai mubaligh-mubaligh seperti yang dibuat di zaman Nabi – dengan menentukan sara-sara hidup yang mencukupi bagi mereka.

Sepatutnya kita bersyukur akan adanya minat sebahagian umat Islam di dalam hal yang seperti ini terutamanya pula kalau kita melihat ketulusan sebahagian besar daripada mereka menjalankan tugas menjadi mubaligh itu. Banyak di antara mereka tidak mengharapkan suatu sama ada nama atau pangkat atau pun gelaran apalagi mencari keuntungan di dalamnya.

Maka dengan kerana itu tidaklah wajar kalau seorang hanya pandai mengkritik tetapi tidak mau beramal di dalam usaha menegakkan kewajipannya untuk menyampaikan seruan agama. Daripada mengkritik lebih baik mencari jalan untuk berusaha mencari beberapa kawan-kawan yang mau bekerja bersama-sama di dalam usaha mengembangkan agama itu.